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How to submit complaints, observations and appeals related to FSC® certification (license code: FSC® A 000532)
كيفي يمكنك تقديم الشكاوى والملاحظات والطعون المتعلقة بشهادة FSC®   
RINA Services has always considered complaints as an incentive to improve the quality of the service provided.

لطالما نظرت خدمات RINA في الشكاوى كحافز لتحسين جودة الخدمة المقدمة
This document describes how third and interested parties can file a complaint with RINA Services concerning its activities, submit an observation concerning an organisation which has been certified by RINA Services or appeal against a RINA Services decision.
يصف هذا المستند كيف يمكن للأطراف الثالثة والأطراف المهتمة تقديم شكوى إلى خدمات RINA فيما يتعلق بأنشطتها ، أو تقديم ملاحظة تتعلق بمؤسسة تم اعتمادها ومنحها شهادات مطابقة من قبل خدمات RINA وكذلك الطعن  ضد قرار خدمات RINA
Complaints or observations concerning the work of RINA Services can either be sent to the nearest RINA Services office or made orally to the same office
.
يمكن إرسال الشكاوى أو الملاحظات المتعلقة بعمل خدمات RINA إما إلى أقرب مكتب خدمات RINA أو تقديمها شفهياً إلى نفس المكتب.
Appeals are to be sent to the RINA Services by registered letter with return receipt.
يجب إرسال الطعون إلى خدمات RINA بواسطة خطاب مسجل مع إيصال الإرجاع.
The complaint, observation or appeal must include all the data enabling RINA Services activity for which a complaint is being filed to be identified, the data of the certified organisation and of the certified product/service for which an observation is being made and your data so that we can contact you and keep you informed of the action being taken as a result of your complaint and/or observation, also include a clear description of the complaint or appeal, objective evidence to support each element or aspect of the complaint or appeal, and the name and contact information of the submitter.
يجب أن تتضمن الشكوى أو الملاحظة أو االطعن جميع البيانات التي تمكّن خدمات  RINA من تحديد الأنشطة التي يتم تقديم الشكوى بشأنها  ، وبيانات المنظمة المعتمدة والمنتج / الخدمة المعتمدة التي يتم رفع شكوى او ملاحظة بشأنها وبيانات مقدم الشكوى. بحيث يمكننا الاتصال بك وإبلاغك بالإجراء الذي يتم اتخاذه نتيجة شكواك و / أو ملاحظتك ، بما في ذلك أيضًا وصفًا واضحًا للشكوى أو االطعن ، وكذلك تقديم دليلًا موضوعيًا لدعم كل عنصر أو جانب من جوانب الشكوى أو الاستئناف ، واسم المرسل ومعلومات الاتصال به.
Within two weeks of receipt of the complaint, observation or appeal, you will be sent a communication informing you of the action being taken against the organisation in question.

On receipt of the complaint, observation or appeal, RINA Services will investigate the matter and, at the end of the investigation, you will be sent a communication informing you of the outcome of the inquiry and the action taken by RINA Services.
في غضون أسبوعين من استلام الشكوى أو الملاحظة أو الطعن ، سيتم إرسال رسالة إليك لإبلاغك بالإجراء الذي يتم اتخاذه ضد المنظمة المعنية.
عند استلام الشكوى أو الملاحظة أو الاستئناف ، ستقوم خدمات RINA بالتحقيق في الأمر ، وفي نهاية التحقيق ، سيتم إرسال رسالة إليك لإبلاغك بنتيجة التحقيق والإجراء الذي اتخذته خدمات RINA.
RINA responds to complaints and appeals in the same language that is used in the public summary certification report, or agrees with the complainant on the language used.
تستجيب RINA للشكاوى والطعون بنفس اللغة المستخدمة في تقرير الملخص العام لمنح الشهادة ، أو يتم التوافق مع مقدم الشكوى على اللغة المستخدمة
RINA keeps you informed of progress in evaluating the complaint/appeal, will investigate the allegations and specified all its proposed actions in response to the complaint or appeal within three months of receiving the complaint or appeal.
تحرص RINA على إبلاغك بالتقدم المحرز في تقييم الشكوى / الطعن ، وسوف تحقق في الادعاءات وتحدد جميع الإجراءات المقترحة استجابة للشكوى أو الطعن في غضون ثلاثة أشهر من تلقي الشكوى أو الطعن
If a complaint has not been resolved through the full implementation of RINA Services’ own procedures, you can refer to the FSC’s dispute resolution process.

إذا لم يتم حل الشكوى من خلال التنفيذ الكامل للإجراءات الخاصة بخدمات RINA ، يمكنك الرجوع إلى عملية حل النزاعات الخاصة بـ FSC.
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� To find the nearest office and address, consult the “find us” page on our web site (http://www.rina.org/en/contacts).
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